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Protokół nr 36 

z posiedzenia Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów  

w dniu 23.06.2021 r. 

(wideokonferencja) 

 

Posiedzenie prowadził Pan Stanisław Baczyński Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Skarbu i Finansów. W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji i zaproszeni 

goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 

 

PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku. 

2. Opiniowanie projektów uchwał Sejmiku Województwa Śląskiego 

w szczególności z druków: VI/413, VI/415, VI/416, VI/417, VI/418, VI/419, 

VI/420, VI/421. 

3. Omówienie Raportu o stanie województwa za rok 2020.  

4. Analiza informacji na temat inwestycji nadzorowanych i realizowanych przez 

Departament Inwestycji, ze szczególnym uwzględnieniem rozbudowy 

i modernizacji Planetarium Śląskiego.  

5. Sprawy różne. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący – stwierdził prawomocność posiedzenia i przedstawił proponowany 

porządek posiedzenia.  

 

Komisja jednogłośnie (za – 8) przyjęła zaproponowany porządek posiedzenia. 
 

Ad. 2 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania rocznego z wykonania budżetu 

Województwa Śląskiego w 2020 roku oraz sprawozdania finansowego Województwa 

Śląskiego za 2020 rok (druk VI/413). Zaproponował, aby Komisja pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku. 

 

Komisja w głosowaniu: za - 8, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Województwa Śląskiego w 2020 roku 

oraz sprawozdania finansowego Województwa Śląskiego za 2020 rok (druk 

VI/413). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej w kwocie 2 000 000,00 zł gminom z terenu Jury  

Krakowsko-Częstochowskiej w formie dotacji celowej (druk VI/415). Sprawa nie jest 

nowa, jest to dalszy ciąg naszej pomocy związanej z epidemią.  

Radny Stanisław Gmitruk – bardzo dobrze, że dochodzi do drugiej części pomocy 

finansowej gminom w zakresie pakietu dla turystyki. Jednak patrząc na załącznik 

zawierający zestawienie kwot wnioskowanych i kwot proponowanej pomocy 

finansowej można zauważyć, że 15 wniosków otrzymuje kwoty wnioskowane, a 
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wniosek złożony przez Miasto Częstochowa otrzymuje kwotę dużo mniejszą. Jakiem są 

tego przyczyny? 

Wojciech Dziąbek Dyrektor Departamentu Turystyki - Miasto Częstochowa złożyło 

wniosek, którego zadania nie wszystkie wpisywały się w cel pomocy finansowej. Celem 

programu jest wspieranie gmin turystycznych i zadań wiązanych z turystyką. 

W regulaminie jest wyraźny katalog zadań, na które gmina może starać się o środki. 

Rozmawialiśmy z każdą gminą, która pisała wnioski w tym również Częstochową. 

Niestety gmina Częstochowa złożyła wniosek na większa kwotę, ale zdecydowana 

większość zadań dotyczyła wydarzeń kulturalnych np. organizacja koncertów, 

wystąpień teatralnych. Niestety program dedykowany jest turystyce i wydarzeniom 

turystycznym. Nie mogliśmy więc formalnie tych zadań zakwalifikować, zostały tylko 

zadania związane z zadaniami turystycznymi. Stąd ta mniejsza kwota. Natomiast 

na drugi wniosek jaki złożyła Częstochowa dostała 100% dofinasowania.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej w kwocie 2 000 000,00 zł 

gminom z terenu Jury Krakowsko-Częstochowskiej w formie dotacji celowej (druk 

VI/415). 

 

Komisja w głosowaniu: za - 9, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

w kwocie 2 000 000,00 zł gminom z terenu Jury Krakowsko-Częstochowskiej 

w formie dotacji celowej (druk VI/415). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany 

uchwały Nr III/51/2/2010 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 12 maja 2010 roku 

w sprawie Zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości Województwa 

Śląskiego oraz ich wydzierżawiania i wynajmowania (tekst jednolity Dz. Urz. Woj. Śl. 

z 2018 r., poz. 3469 z późn. zm.) (druk VI/416). Zadowolenie budzi wypracowanie 

uproszczenia procedur, które daje szanse zajmowania się przez Sejmik rzeczami 

strategicznymi. Reszta pozostaje w gestii Zarządu i Urzędu. Zaproponował, aby 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku. 

 

Komisja w głosowaniu: za - 10, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany uchwały 

Nr III/51/2/2010 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 12 maja 2010 roku 

w sprawie Zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości Województwa 

Śląskiego oraz ich wydzierżawiania i wynajmowania (tekst jednolity Dz. Urz. Woj. 

Śl. z 2018 r., poz. 3469 z późn. zm.) (druk VI/416). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej z budżetu Województwa Śląskiego w formie dotacji celowej 

gminom województwa śląskiego na realizację zadań wybranych w ramach 

Marszałkowskiego Konkursu „Inicjatywa Sołecka” w 2021 roku (druk VI/417). 

Zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku. 
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Komisja w głosowaniu: za - 9, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

z budżetu Województwa Śląskiego w formie dotacji celowej gminom województwa 

śląskiego na realizację zadań wybranych w ramach Marszałkowskiego Konkursu 

„Inicjatywa Sołecka” w 2021 roku (druk VI/417). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla gmin województwa śląskiego na dofinansowanie zakupu 

samochodów ratowniczo-gaśniczych dla ochotniczych straży pożarnych 

w województwie śląskim (druk VI/418). 

Radna Agnieszka Biegun – na jakiej zasadzie przyznawane były środki? Komendant 

wskazał wybrane jednostki i gminy do dofinansowania, ale w pewnych pozycjach są 

bardzo duże różnice wysokości dofinansowania. Czy to wynika ze sprzętu i różnic 

miedzy samochodami?  

Radny Stanisław Gmitruk – podziękował Panu Marszałkowi, że wraz z Zarządem 

dotrzymał słowa i zaplanowana w budżecie kwota na dofinansowanie 2 mln 200 tys. zł 

został zwiększona do 3 mln zł.  

Przewodniczący – cieszy, że Zarząd uszanował nasz kierunkowy wniosek 

sformułowany przy uchwalaniu budżetu.  

Zbigniew Giemza Pełnomocnik ds. związanych z obronnością i bezpieczeństwem 

publicznym – różnica w dofinansowaniu wynika z dofinansowywanych pojazdów. Inna 

jest kwota dofinansowania przy średnim samochodzie ratowniczo-gaśniczym, który 

kosztuje w granicach 800 tys. zł, a inna przy samochodach ciężkich. W grę wchodzi 

również to, czy dofinansowanie było tylko z budżetu Województwa, czy było też 

z innych źródeł. Dofinansowanie w tym roku dla 22 gmin z budżetu województwa nie 

odzwierciedla całości dofinansowania, ponieważ w tym roku dofinansowanych jest 35 

jednostek. Więc duża liczba jest dofinansowana z innych źródeł np. Krajowego Systemu 

Ratowniczo-Gaśniczego, Narodowego i Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej, budżetów gminnych. Ten montaż finansowy był 

koordynowany przez Komendanta Wojewódzkiego Państwowej Straży Pożarnej, który 

ma największą wiedzę na temat możliwości sprzętowych danej jednostki. Jednostki 

Ochotniczej Straży Pożarnej podlegają jurysdykcyjnie pod komendę Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej, a następnie Wojewódzkiej Państwowej Straży Pożarnej. 

Wiec to oni mają wiedzę jakie potrzeby sprzętowe istnieją w danej jednostce.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla gmin województwa 

śląskiego na dofinansowanie zakupu samochodów ratowniczo-gaśniczych dla 

ochotniczych straży pożarnych w województwie śląskim (druk VI/418). 

 

Komisja w głosowaniu: za - 11, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla gmin województwa śląskiego na dofinansowanie zakupu samochodów 

ratowniczo-gaśniczych dla ochotniczych straży pożarnych w województwie 

śląskim (druk VI/418). 
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Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład zasobu mieszkaniowego Województwa 

Śląskiego (druk VI/419).  

Andrzej Figas Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami 

i Planowania Przestrzennego – zasady obowiązują w naszym województwie od 2006 

roku, a ostatni tekst jednolity był w 2015 roku. Od tego czasu nastąpiło bardzo wiele 

zmian w ustawie o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie 

Kodeksu cywilnego. Zmiany te spowodowały konieczność nowelizacji tych zasad. 

Piszemy je na nowo, aby wykluczyć pewne powtórzenia lub powielenia, które powstały 

w przepisach. Jednocześnie ustawa o ochronie praw lokatorów zmieniła również 

definicję publicznego zasobu mieszkaniowego, z którego usunięto lokale stanowiące 

własność wojewódzkich osób prawnych. Czyli w tej chwili uchwała dotyczy jedynie 

lokali stanowiących własność Województwa. Dodatkowo w artykule 21 ustawy 

ustawodawca wskazał te regulacje, które powinniśmy umieścić w zasadach. 

Zdefiniowaliśmy kto dysponuje publicznym zasobem, wskazaliśmy również, że mogą 

być lokale związane z nawiązaniem stosunku pracy, określiliśmy, że podstawowym 

trybem jest metoda przetargowa oraz wskazaliśmy odstąpienia od przetargów. Zapisano 

sposób ustalania stawek czynszowych, a także pierwszeństwo zwierania umów najmu.  

Przewodniczący – czy uchwała zostanie zaakceptowana przez nadzór prawny 

Wojewody? 

Andrzej Figas Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami 

i Planowania Przestrzennego – na to oczywiście liczymy. Śledzimy na bieżąco zapisy, 

które mogą się jeszcze pojawić, do czasu kiedy projekt przedmiotowej uchwały wejdzie 

na obrady Sejmiku. Dołożyliśmy i dokładamy należytej staranności w tym zakresie, aby 

nam nadzór prawny jej nie uchylił.  

Radny Stanisław Gmitruk – dla pełnej jasności, ten projekt uchwały dotyczy tylko 

najmu, a nie dotyczy sprzedaży lub przeniesienia własności lokali stanowiących 

własność Województwa na np. dotychczasowych użytkowników?  

Andrzej Figas Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami 

i Planowania Przestrzennego – potwierdzam, są to zasady wynajmowania lokali 

wchodzących w skład zasobu mieszkaniowego Województwa. Sprzedaż regulują 

zasady z druku VI/416.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład zasobu 

mieszkaniowego Województwa Śląskiego (druk VI/419).  

 

Komisja w głosowaniu: za - 11, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład zasobu mieszkaniowego Województwa Śląskiego (druk 

VI/419). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2021-2030 (druk 
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VI/420) oraz projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2021 rok (druk VI/421).  

Elżbieta Stolorz-Krzisz Skarbnik Województwa – projekt uchwały w sprawie zmian 

WPF dotyczy wprowadzenia dziesięciu nowych przedsięwzięć i wykreślenia dwóch 

przedsięwzięć. Wykreślana jest koncepcja przebiegu regionalnych tras rowerowych, 

ponieważ wprowadzane jest nowe zadanie w trochę innym zakresie. Zmienia się nazwa, 

kwoty i lata realizacji. Wykreśla się modernizację zabytkowej hali „Kapelusz” z uwagi 

na problemy z wykonawcami i uzyskaniem zezwolenia budowlanego. Nie będzie 

możliwości realizacji tego zadania w tej perspektywie finansowej. Pozwoli 

to na urealnienie WPF i wprowadzenie innych zadań. Zarząd podjął decyzję, aby środki 

przeznaczyć na zadania związane z bardzo szeroko pojętym drogownictwem. Dla 

ułatwienia rozszyfrowania numerów dróg, zadań i rodzajów robót wprowadziliśmy 

do objaśnień wyodrębnione zadania w podziale na zadania bieżące związane 

z programem WID (Wspólne Inwestycje Drogowe) realizowane przez Departament 

Transportu i Komunikacji oraz zadania realizowane przez Zarząd Dróg Wojewódzkich 

w Katowicach. Planując zaciągniecie kredytów na ten cel w roku przyszłym muszą być 

określone nazwy zadań. Następnie są zmiany limitów wydatków oraz limitów 

zobowiązań 19 przedsięwzięć wraz z odpowiadającą im aktualizacją nakładów ogółem, 

nazw, okresów realizacji oraz jednostki odpowiedzialnej lub koordynującej program. 

Projekt uchwały przewiduje również aktualizację limitu upoważnienia dla Zarządu 

Województwa do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku 

budżetowym i w latach następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania 

jednostki i z których wynikające płatności wykraczają poza rok budżetowy (zwiększenie 

o 493 718 zł). Następuje też zmiana kwoty dochodów, wydatków, przychodów 

i rozchodów budżetu na 2021 rok. Nową sprawą jest ujęcie przychodów w 2022 roku 

z tytułu kredytów w kwocie 89 mln 194 tys. zł na pokrycie prognozowanych wydatków 

majątkowych na dofinansowanie wkładu własnego Województwa Śląskiego 

w przedsięwzięciach na drogach publicznych. Jeżeli chodzi o projekt uchwały 

dotyczący zmian budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego na 2021 rok to 

następuje zwiększenie dochodów i wydatków o kwotę 30 517 726 zł. Zwieszamy np. w 

Dziale 600 o 1 mln 50 tys. zł na umowy darowizny dla Wojewódzkich Ośrodków Ruchu 

Drogowego celem realizacji programu poprawy bezpieczeństwa. Otrzymaliśmy 

z rezerwy subwencji ogólnej środki na przebudowę drogi wojewódzkiej 941 

(od obwodnicy Ustronia do DW 942). Zwiększone są też środki UE o 12 mln 750 tys. 

zł na projekt własny Śląskie pomaga. Dokonywane są również zmiany polegające 

na przeniesieniu środków pomiędzy działami klasyfikacji budżetowej w ramach 

wydatków własnych. 

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Śląskiego na lata 2021-2030 (druk VI/420) 

 

Komisja w głosowaniu: za - 8, przeciw - 0, wstrzymał się – 2 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2021-2030 (druk VI/420).  
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Elżbieta Stolorz-Krzisz Skarbnik Województwa – jest jeszcze jedna nowa sprawa. 

Zarząd postanowił udzielić pomocy finansowej miejscowości Nowa Biała. W piątek 

będzie posiedzenie Zarządu, na którym zostaną przeniesione środki z rezerwy ogólnej 

(100 tys. zł). Zostanie też przygotowany projekt uchwały Sejmiku o przyznaniu pomocy 

finansowej dla Gminy Nowy Targ. Dzisiaj nie ma jeszcze tekstów uchwał i dopiero 

w poniedziałek będzie prośba o uzupełnienie porządku sesji Sejmiku. Może członkowie 

Komisji dzisiaj zaakceptują ten pomysł.  

Przewodniczący – najpierw zaopiniujemy projekt uchwały z druku VI/421, a później 

wrócimy do tej sprawy. Zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego 

na 2021 rok (druk VI/421).  

 

Komisja w głosowaniu: za - 9, przeciw - 0, wstrzymał się – 1 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2021 rok (druk VI/421).  

 

Przewodniczący – wracając do informacji przekazanej przez Panią Skarbnik 

to inicjatywa jest cenna i szlachetna. Jeżeli są środki, to należy takiej inicjatywie 

udzielić poparcia. Natomiast przechodząc do strony formalnej nie mamy stosownego 

projektu uchwały więc ciężko coś opiniować. Czy któryś z członków Komisji 

ma odmienne zdanie w sprawie inicjatywy Zarządu?  

Radna Agnieszka Biegun – nie mam odmiennego zdania. Dziękuję Pani Marszałek 

Beacie Białowąs za szybką reakcję w tej kwestii.  

Przewodniczący – jeżeli nie ma innych głosów można stwierdzić że wyrażamy 

poparcie dla inicjatywy udzielenia pomocy finansowej ofiarom pożaru we wsi Nowa 

Biała w Powiecie Nowotarskim, w gminie Nowy Targ. 

 

Ad. 3 

Przewodniczący – mamy teraz omówienie Raportu o stanie województwa za rok 2020, 

które jest elementem składowym votum zaufania i całej procedury udzielenia 

absolutorium.  

Małgorzata Staś Dyrektor Departamentu Rozwoju Regionalnego – przedstawiła 

i omówiła prezentację dotyczącą Raportu o stanie województwa za rok 2020 (załącznik 

do protokołu).  

Przewodniczący – podziękował za omówienie i prezentację.  

 

Ad. 4 

Przewodniczący – kolejny punkt to analiza informacji na temat inwestycji 

nadzorowanych i realizowanych przez Departament Inwestycji, ze szczególnym 

uwzględnieniem rozbudowy i modernizacji Planetarium Śląskiego. 

Agata Kulawik Kierownik Referatu inwestycji strategicznych w Departamencie 

Inwestycji - przedstawiła i omówiła prezentację dotyczącą inwestycji nadzorowanych 

i realizowanych w 2021 roku przez Departament Inwestycji (załącznik do protokołu).  
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Przewodniczący – rzeczywiście inwestycja w Planetarium Śląskim, to duża sprawa. 

Sprostanie wszystkim wymogom zamówień publicznych gdzie oddzielnie robi się 

roboty budowlane, a oddzielnie wyposażenie nie jest łatwe, tym bardziej, że mamy tu 

do czynienia z prototypami. Dodatkowo jest epidemia i są jeszcze różne sprawy, które 

spotykamy na budowie np. wykonawca przekonuje, że projektant źle zaprojektował 

i konieczne są zmiany itp. Czy wykonawca chce przedłużyć umowę, a jeśli tak to o ile? 

Czy są do tego ewentualne podstawy zapisane w umowie?  

Agata Kulawik Kierownik Referatu inwestycji strategicznych w Departamencie 

Inwestycji – wykonawca chciałby przedłużyć termin realizacji do końca roku. Termin 

realizacji został już przedłużony o parę miesięcy w związku ze zmianą zabezpieczenia 

wykopu. Technologia przewidziana przez projektanta nie mogła być zrealizowana 

w występujących warunkach gruntowych i zmuszeni byliśmy do przeprojektowania 

zabezpieczenia wykopu. Przesunięto zatem termin realizacji. Obecnie trwają 

intensywne rozmowy z Zarządem Województwa i czekamy na ich zakończenie.  

Przewodniczący – przesuniecie do końca roku to nie dramat.  

Agata Kulawik Kierownik Referatu inwestycji strategicznych w Departamencie 

Inwestycji – nie jest to dramat, ale każde przesuniecie terminu realizacji wiąże się 

z dodatkowymi kosztami. Firma budowlana chce dodatkowe środki.  

Przewodniczący – natomiast inwestycja bardzo nowatorska. Kto prowadzi zamówienia 

publiczne? Jest to jakość scentralizowane, czy sami państwo je prowadzą?  

Agata Kulawik Kierownik Referatu inwestycji strategicznych w Departamencie 

Inwestycji – przygotowujemy wszystkie dokumenty, cały wniosek do Departamentu 

Organizacyjnego i Referatu zamówień publicznych. Następnie Referat zamówień 

publicznych przygotowuje już SIWZ i inne niezbędne dokumenty.  

Przewodniczący – mamy zatem wiedzę co się dzieje w inwestycjach przed votum 

zaufania i całej procedury udzielenia absolutorium Zarządowi. 

Izabela Domogała Członek Zarządu Województwa Śląskiego – jeżeli członkowie 

Komisji byliby zainteresowani, to możemy zorganizować wizytę na terenie inwestycji 

w Planetarium Śląskim.  

Przewodniczący – zaproszenie przyjmujemy do realizacji po pandemii.  

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji. 
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